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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 19. april 2012 stillet mig følgende 
spørgsmål 152 alm. del, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 152:

Vil ministeren redegøre for, hvordan den danske stats ønsker om en overgang til 
vedvarende energi vil harmonere med en udvidelse af den tilgængelige mængde fos-
sile brændsler gennem eventuel indvinding af skifergas?

Svar:

Det vides ikke på nuværende tidspunkt, om det er muligt at foretage indvinding af na-
turgas fra skiferlag i den danske undergrund. Der er behov for gennemførelse af en 
række undersøgelser inklusive efterforskningsboringer for at kunne afgøre, om det er 
muligt. Efterforskning efter og indvinding af naturgas fra skiferlag i den danske un-
dergrund skal ske sikkerheds- og miljømæssigt fuldt forsvarligt.

Den netop indgåede energiaftale har stor betydning for den grønne omstilling i Dan-
mark og Danmarks afhængighed af fossile brændsler. Med energiaftalen reduceres 
Danmarks samlede anvendelse af fossile brændsler således med 25 pct. fra 2010 til 
2020.

Men så længe det ikke er lykkedes at ændre de globale markeders efterspørgsel ef-
ter olie og gas, og der er et marked for fossile brændsler, kan alternativerne til dansk 
produceret olie og naturgas være mindre miljømæssig forsvarlig produktion. Hertil 
kommer at olie og gas vil spille en central rolle i energiforsyningen en del år frem, 
samt at statslige indtægter fra olie- og gasproduktion vil være til gavn for vores vel-
færd og samfundsøkonomi.
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